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Naustdal-Gjengedal landskapsvernområde

Å Verna ved kongeleg resolusjon 9. januar 2009

Å Eit område på om lag 394 km2 

Å Kommunane Gloppen, Naustdal, Jølster og Førde

Å Verna fordi: 

ï det er eit ganske stort samanhengande område som er tilnærma urørt

ï Stor variasjon i natur frå lågland og stølsdalar til fjell og bre

ï Støyslmiljø og kulturlandskap

Å Vernet skal ikkje vere til hinder for tradisjonelt friluftsliv, jakt, fiske og beiting





Forvaltning

Å Forvaltningsstyresmakt er eit verneområdestyre:

ï Håkon Myrvang, Naustdal (leiar)

ï Ola Tarjei Kroken, Gloppen (nestleiar)

ï Oddmund Klakegg, Jølster

ï Iris Loftheim, Førde

ï Jorunn Eide Kirketeig, fylkeskommunen

Å Verneområdeforvaltar som er sekretær og sakshandsamar

ï Alf Erik Røyrvik

ï Kontorstad på Sandane

ï Tilsett hjå Fylkesmannen i Sogn og Fjordane

Å Naturoppsyn er «feltapparat»

ï Rune Holen

ï Kontorstad på Sandane saman med forvaltar





Forvaltning

Å Andre instansar som har ei rolle i forvaltninga

ï Klima- og miljødepartementet

ï Miljødirektoratet

ï Fylkesmannen

ï Kommunar og fylkeskommune

ï Fagleg Rådgjevande utval

Å «Eksterne» 

ï Utviklingsfondet

ï Villreinutval



Eigarskap

Å Heile verneområdet er i privat eige

Å Med andre ord er alt areal eigd av enten ein enkeltgrunneigar eller som sameige

Å Totalt er det ein stad mellom 400 og 500 grunneigarar i Naustdal-Gjengedal lvo

Å Grunneigarretten gjeld sjølv om området er verna. Det vil seie at alle tiltak, inngrep og 

all motorferdsel i utgangspunktet må ha løyve frå grunneigar.



Forvaltning

Å Typiske saker

ï Motorferdsel ïtransport til hytter/støylar, saltsteinar, kjentmannskøyring m.m.

ï Byggesaker ïNybygging, ombygging, utviding av bygningar

ï Inngrepssaker ïStiar, bruer m.m. 

ï Administrative saker

ï Prioritering av midlar til tiltak

Å Tiltaksmidlar

Kvart år får verneområdetyret investeringsmidlar over statsbudsjettet til å 

gjennomføre tiltak i verneområdet.

Desse kan brukast til skjøtsel, tilrettelegging og informasjonsarbeid

Tidlegare fekkvi vel 500ô i ¬ret. No har dette blitt redusert til om lag 300ô



Fagleg Rådgjevande utval

Å Det står i vedtektene at verneområdestyret skal opprette eit fagleg rådgjevande utval

Å «Utvalet skal bestå av representantar for dei ulike interessene i området, som m.a. 

grunneigarar, reindrifta andre offentlege organ som det angår særleg som til dømes 

friluftsråd, næringsliv, frivillige organisasjonar, m.a. natur- og miljøorganisasjonar og 

liknande. Verneområdestyret bør ha minst eit årleg dialogmøte med rådgjevande 

utval.»



Fagleg Rådgjevande utval

Å Fagleg Rådgjevande utval har ikkje formelt mandat overfor styret og kan ikkje diktere 

styret.

Å Utvalet skal kome med råd og innspel til forvaltningspraksis, planverk, tiltak, 

prioriteringar osb. Kan til dømes:

ï Kome med råd til forvaltningspraksis i motorferdselsaker og byggesaker

ï Kome med forslag til tiltak som forvaltninga bør gjennomføre 

Å Utvalet bør formidle informasjon frå forvaltninga og ut til dei som de representerer



Sak 3: «Konstituering» av utvalet

Å Vi treng ikkje nokon formell konstituering av utvalet. Men utvalet kan velge 

ein leiar og eventuelt ein nestleiar om det er ynskjeleg. 

Verneområdeforvaltaren vil fungere som sekretær.

I førre periode valde utvalet ein leiar og ein nestleiar.

Å Utvalet bør og ta stilling til kor ofte vi skal ha møte, og tid/stad for desse

møta.

Førre periode: 1-2 møte per år (haust, + vår ved behov). Vi la møta til Skei 

og på ettermiddagen (14.30-17.30)



4. Forvaltninga av verneområdet i 2015

Motorferdsel:

Å Hovudsakleg snøskuter og helikopter i samband med transport (hytter, 

støylar og saltstein)

Å Kjentmannskøyring Røde Kors

Å Geologiske undersøkingar

Å Bruk av vegar i Traudalen

Å Ein søknad om helikopterlanding i samband med eit privat arrangement vart 

avslegen



Forvaltninga av verneområdet i 2015

Byggesaker:

Å Utviding av Longevasshytta

Å Bygging av fjøs med loft på Dalsbøen. Fekk avslag -> klaga på vedtaket -> 

Miljødirektoratet avslo klagen.

Forvaltningsplan:

Ligger hjå Miljødirektoratet for endeleg godkjenning. 

Når den er i boks, vert planen trykt opp og sendt ut til grunneigarar og andre.



Forvaltninga av verneområdet i 2015

Nytt verneområdestyre:

Å No etter kommunevalet skal det oppnemnast nye verneområdestyre.

Å Dei nye kommunestyra vel to aktuelle kandidatar; ei kvinne og ein mann. 

Å Desse vert sendt til Miljødirektoratet som oppnemner det nye styret med 

vararepresentantar. (Tek omsyn til kjønnsfordeling)

Å Etter det vert det nye verneområdestyret kalla inn til kompetanseprogram og 

konstituerande møte.

Å Det «gamle» styret fungerer til det nye er konstituert.



5. Tiltak i verneområdet i 2015

Buføringsveg i Traudalen



Tiltak i verneområdet i 2015

Stien langs Vonavatnet


